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SKIBBY BYRÅD

1. Dagsordener

Kopi af dagsorden fra følgende møder er 
udsendt tidligere:
Ejendomsudvalget - den 17. juni 
Teknisk udvalg - den 18. juni 
Kulturelt udvalg - den 22. juni 
Socialudvalget - den 23. juni 
Hovedsamarbejdsudvalget for:
Det sociale område - den 29. juli 
Det tekniske område - den 5. august 
Administrationen - den 5. august 
Det kulturelle område - den 11. august 

Fællesudvalget - den 5. august



B Y R Å D S M Ø D E

Zonelovstilladelse til tømrerværksted 
i Sønderby, Skovvejen 19

Ejeren af ejendommen Skovvejen 19, matr. 
nr. 32 Sønderby by, Selsø søger om tilla
delse til at anvende tidligere driftsbyg
ning til tømrer- og snedkervirksomhed. 
Ejendomsudvalget vedtog, at ansøgningen 
sendes til udtalelse i Sønderby bylaug. 
Bylaugets udtalelse sendes sammen med 
ansøgning til byrådet med anbefaling af 
zonelovstilladelse og dispensation fra 
lokalplanbestemmelserne.



B Y R Å D S M Ø D E

Byggesyn på ejendomme under kulturelt 
udvalg.
Journal nr. 82.00

Ved ejendomsudvalgets byggesyn den 
16/3-87 besigtigedes ejendomme, som hø
rer under kulturelt udvalg.
Teknisk forvaltning har udarbejdet en 
byggesynsrapport med kalkulerede priser 
på de besigtigede byggesynsarbejder: 
Hanghøjgård, ungd.klub kr. 13.500,- 
Spejderhytte, Nordm.
Marbækskolen
SIK' klubhus 
Skibby idrætshal 
Fritidscentret 
Dagpleje
Skolevejens børneh. 
Ferslev skole 
Skuldelev skole 
"Kildens" klubhus

I alt

kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr
kr

19.000,
300.250,
24.500,
99.000,

117.000,
11.000,
7.500,

114.500,
509.500,
22.000,-

1.237.750,-

Ejendomsudvalget indstiller til kultu
relt udvalg, at byggesynsarbejderne god
kendes til udførelse i 1987, idet der 
(|og, såfremt der må foretages en priori
tering, lægges størst vægt på repara
tionsarbejder og udvendige vedligeholdel
sesarbejder på bygningerne.
Kulturelt udvalg vedtog på møde den 1. 
juni 1987 følgende:
Socialdemokratiet anbefaler, at der som 
minimum udføres byggearbejder som anført 
i indstillingsbilag fra teknisk forvalt
ning af 29/4-87.
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3. Fortsat

Mogens Bo Hansen indtager særstandpunkt, 
idet han ønsker teknisk forvaltnings rap
port om arbejder udført.
Hanne Kyvsgaard ønsker at afvente byrå
dets afgørelse.
Lise Lotte Due var fraværende. 
Økonomiudvalget indstiller, at der udfø
res reparation og vedligeholdelse for 
restbeløbet på kr. 57.571 efter forvalt
ningens skøn.
Gulvet i Skibby Idrætshal samt gymnastik
salsgulv på Marbækskolen afslibes og la
keres for henholdsvis kr. 35.000 og kr. 
8 . 000.

Det indstilles, at der gives en tillægs
bevilling på kr. 43.000 til disse arbej
der. Beløbet foreslås finansieret over 
kassebeholdningen, konto 801 00 004 09. 
Projekt Hanghøj forespørges om mulighed 
for at foretage imprægnering af døre og 
vinduer på institutionerne. Økonomisk op
stilling må herefter fremsendes sær
skilt.
Birgit Bangshof Mortensen og Bjørn 
Nielsen indtager særstandpunkt, idet de 
følger kulturelt udvalgs indstilling. 
Byrådet vedtog i møde den 24. juni 1987
at udsætte sagen til byrådets ordinære 
møde i august måned.



B Y R Å D S M Ø D E

Budget 1987
Byrådet vedtog på sit møde den 22/4-87 at 
godkende, at der skal foretages en 20% 
reduktion på alle forbrugskonti på 
1987-budgettet.
Kulturelt udvalg skal spare kr. 600.000, 
Der er indkommet forslag fra skolerne, 
institutioner m,v.
Ungdomsskolenævnet behandlede ungdomssko
leinspektørens forslag den 19/5-87 og 
kan ikke støtte besparelsen på 20% på for
brugskontiene på 1987-budgettet, idet 
der henvises til ungdomsskoleinspektø
rens skrivelse af 14/5-87.
Hanne Kyvsgaard bemærker, at hun finder 
det ønskeligt ud fra kommunens økonomis
ke situation, at også ungdomsskolen stil
ler sig solidarisk.
Skolekommissionen har på møde den 15. 
juni 1987 behandlet budget 1987 og anbe
faler de af lærerråd og skolenævns udar-, 
bejdede udtalelser.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt. 
Endvidere anbefaler skolekommissionen 
gngdomsskolenævnets udtalelse.
^anne Kyvsgaard fastholder sin bemærk
ning.
Musikskolens forslag til besparelser kan 
ikke anbefales.
Kurt Jensen og Hanne Kyvsgaard indtager 
særstandpunkt, idet de anbefaler forsla
get.
Kulturelt udvalg kan ikke gå ind for be
sparelser på 1987-budgettet og kan hel
ler ikke støtte de foreslåede besparel
ser .
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4.

B Y R Å D S M Ø D E

Fortsat
Lise Lotte Due og Hanne Kyvsgaard indta
ger særstandpunkt, idet de ønsker, at 
der foretages en minimum besparelse på 
15% på alle forbrugskonti.
Økonomiudvalget den 23. juni 1987: Gitte 
Schønemann og Peter Flensted indstiller 
besparelser på 15% på kulturelt udvalgs 
budget 87 i lighed med besparelser fore
taget på teknisk udvalgs og socialudval
gets budgetter.
De besparelser, som er indstillet af le
dere og brugere ialt 12% i notat af 
16/6-87, foretages i videst muligt om
fang .
Herudover gennemgår økonomisk forvalt
ning tidligere udsendt liste (udsendt 
den 4/5-87 med intern notits), med hen
blik på at forelægge indstilling om be
sparelse af yderligere 3%.
Lise Lotte Due indstiller, at der foreta
ges en minimum besparelse på 15% på alle 
forbrugskonti.
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen kan ikke gå ind for besparelser på 
1^987-budgettet og kan heller ikke støtte 
de foreslåede besparelser.
Byrådet besluttede på sit møde den 24. 
juni at udsætte sagen til byrådets ordi
nære møde i august måned.



5.

B Y R Å D S M Ø D E

Forslag om anlægsstop
X forbindelse med overvejelser om kommu
nens generelle økonomiske situation samt 
den igangværende budgetlægning for 1988 
foreslår Konservative og Venstre, at der 
indføres et øjeblikkeligt anlægsstop - 
foreløbigt gældende indtil 1/10 1987. 
Undtaget for anlægsstoppet vil være kloa
keringsarbejder samt udgifter til bygge
modning , hvor anlægsudgiften umiddelbart 
vil medføre en salgsindtægt til kommu
nen. Dog vil jordarbejder m.v. ved Hang
højgård blive foretaget, da det må for
ventes, at dette vil forøge mulighederne 
for salg.
I henhold til den senest udarbejdede lik
viditetsoversigt fremgår det, at følgen
de projekter vil blive berørt af anlægs
stoppet:

Byggemodning - Sølvkær (bolig) 
Byggemodning - Sølvkær (erhverv) 
Byggemodning - 19 ak, Skibby 
Halmvarmeværk 
Skuldelev skole

Økonomiudvalget vedtog i møde den 23.
^uni 1987, at fremsende forslaget til 
byrådet med anbefaling.
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen indtager særstandpunkt, idet de ikke 
kan anbefale anlægsstop.
Byrådet vedtog på sit møde den 24. juni 
at udsætte sagen til det ordinære møde 
i august måned.



6.

B Y R Å D S M Ø D E

Udlån af borde og stole
Økonomiudvalget vedtog på sit møde den 
14. maj 1985 efter indstilling fra kultu
relt udvalg, at vejvæsenet transporterer 
borde og stole fra idrætshallerne for 
klubber, bylaug og lignende samt for kom
munens institutioner internt, indtil der 
oprettes stole/borde-depot ved skolerne 
i Ferslev og Skuldelev.
Teknisk forvaltning har ved flere lejlig
heder bedt kulturel forvaltning om at 
foreslå, at udbringning af stole og bor
de afskaffes eller minimeres.
Kulturelt udvalg har efter disse henven
delser behandlet sagen på flere møder, 
men har besluttet ikke at ændre nuværen
de ordning.
Teknisk forvaltn. har opgjort tidsfor
bruget til 410 mandetimer i 1985 og 512 
i 1986. Opgjort på denne måde bruges der 
således 1/4 mand pr. år på dette arbejde. 
Teknisk udvalg har på møde den 18. juni 
1987 været forelagt denne opgørelse m.m. 
og vedtog, at udbringning af borde og 
Stole må væk fra udvalgets regi, idet 
c^r alene bør bringes borde og stole ved 
kommunale arrangementer.
Socialdemokratiet indtager særstandpunkt 
og ønsker sagen forelagt byrådet. 
Økonomiudvalget fremsender teknisk ud
valgs indstilling til byrådet med anbefa
ling.
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen indtager særstandpunkt.
Byrådet vedtog på sit møde den 24. juni 
at udsætte sagen til byrådets ordinære 
møde i august måned.



B Y R Å D S M Ø D E

Godkendelse af regnskab 1986

Bogholderiet fremsender regnskab med til
hørende obligatoriske oversigter, bilag 
og bemærkninger for regnskabsåret 1986. 
Regnskabet er udarbejdet i henhold til 
de af Indenrigsministeriet givne ret
ningslinier .
Regnskabets hovedoversigt balancerer med 
kr. 180,518.535 mod oprindelig budgette
ret kr. 174.131.000.
Forbruget af likvide aktiver udgjorde 
kr. 10.566.076 mod et bevilget forbrug 
på kr. 2.081.000.
Kommunens likvide aktiver, incl. obligati
onsbeholdningen, udgjorde 31. december 
1986 kr. 63.867.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 9. ju
ni 1987 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.
Byrådet vedtog i møde den 24. juni 1987 
på baggrund af de oplysninger, som Bent 
Olsen gav omkring kontering på kloakfon
den, at tilbagesende regnskabet til øko
nomiudvalget til fornyet behandling. 
Redegørelse udarbejdet af teknisk for- 
wltning og bogholderiet er udsendt til 
medlemmerne, ligesom rettelsesblade til 
regnskabet er udsendt.
Økonomiudvalget den 11/8-87: Oplysninger
ne i intern notits af 3/8-87 blev god
kendt.
Regnskabet fremsendes påny til byrådets 
godkendelse.
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8.

B Y R Å D S M Ø D E

Ansøgning om tillægsbevilling
Indenrigsministeriet har udsendt skrivel
ser, der har indflydelse på kommunens 
budget for 1987. Der er tale om 
"Kommunen udligning og generelle til 
skud - juni 1987", "Afregning vedr. lang
tidsledige - 1986" og "Kommunal udlig
ning vedr. langtidsledige - 1987". 
Konsekvenserne for Skibby kommune er nær
mere beskrevet i udsendte 3 notater fra 
kommunebogholderen.
Ændringerne medfører følgende tillægsbe
villinger :

Kommunal udligning m.v.
Merindtægt - 580.000
Langtidsledige 1986
Merudgift 317.000
Langtidsledige 1987
Merudgift 390.000

Samlet merudgift 127.000

Der er ikke anvist finansiering af denne
merudgift på kr. 127.000, hvorfor det
skal foreslås, at beløbet finansieres 
af kommunens kassebeholdning. 
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
lV/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



B Y R Å D S M Ø D E

9. Lokalplanforslag nr. 58, boligområde ved 
Sydmarken - Venslev
Arkitektfirma Ejnar Birch Olsen fremsen
der forslag til lokalplan nr. 58 for et 
boligområde ved Sydmarken i Venslev. 
Lokalplanen ændrer den gældende lokal
plan, således at der inden for området 
kan bygges 12 boliger som tæt-lav bygge
ri.
Lokalplanforslaget er i overensstemmelse 
med kommuneplanens rammebestemmelser for 
området.
Ejendomsudvalget fremsender revideret 
lokalplanforslag med anbefaling til god
kendelse .
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



10.

B Y R Å D S M Ø D E

Køb af rotorklipper til Marbækskolen

Marbækskolen ansøger om indkøb af rotor
klipper til vedligeholdelse af de grønne 
arealer ved skolen.
Prisen andrager kr. 18.300.
Ferslev skole har indkøbt en plæneklip
per til kr. 4.500 af et besparet beløb 
på kr. 10.000.
Det resterende beløb på kr. 5.500 overfø
res til indkøb af rotorklipperen på Mar
bækskolen.
Kulturelt udvalg indstiller, at restbelø
bet, kr. 12.800 finansieres over kassebe
holdningen, konto 801 00 004 09.
Lise Lotte Due og Hanne Kyvsgaard indta
ger særstandpunkt, idet de ønsker at 
restbeløbet finansieres over Marbæksko- 
lens konto.
Økonomiudvalget indstiller i møde den 
11/8-87, at restbeløbet finansieres over 
Marbækskolens konto.
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen indtager særstandpunkt, idet de føl
ger kulturelt udvalgs indstilling, hvor
efter restbeløbet finansieres over kasse
beholdningen.



Dag og år: Blad nr.
4060 .

Onsdag den 19. august Formandens
initialer:

B Y R Å D S M Ø D E 1987

kl. 19.00

i byrådssalen.
11. Vedr. konto 502 00 030 08, § 58, 

tilskud til hushjælp
Hjemmeplejen søger om en tillægsbevil
ling på ovennævnte konto på kr. 132.750, 
oprindeligt årsbudget 1987 kr. 7.000, 
forbrugt d.d. kr. 39.801.
Socialudvalget anbefaler, at der foreta
ges budgetomplacering med kr. 50.000 
fra fast løn, hjemmehjælpere konto 502 
00 005 05 og kr. 60.000 fra tjenestekør
sel vedr. hjemmesygeplejersker konto 580 
00 050 02
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



12.

B Y R Å D S M Ø D E

Revisionsberetning nr. 26

Kommunernes Revisionsafdeling fremsender 
beretning om revisionsbesøg i perioden 
fra 1. til 10. april 1987 - delberetning 
for regnskabsåret 1987.
Administrationens bemærkninger er ud
sendt til medlemmerne 
Journ. nr. 00.01K01 
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



13.

B Y R Å D S M Ø D E

Revisionsberetning nr. 27

Kommunernes Revisionsafdeling fremsender 
beretning om revision af boligstøtteregn
skaberne for året 1986 - delberetning 
for regnskabsåret 1986.
Den udførte revision har ikke givet an
ledning til bemærkninger.
Journ. nr. 00.01K01 
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



B Y R Å D S M Ø D E

| 14. Revisionsberetning nr. 28

Kommunernes Revisionsafdeling fremsender 
beretning om revision af de sociale 
regnskaber for året 1986 - delberetning 
for regnskabsåret 1986.
Administrationens bemærkninger er ud
sendt til medlemmerne.
Journ. nr. 00.01K01 
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrå
det.
Yderligere oplysninger fra socialinspek
tøren vedrørende funktion 5.01 kontant
hjælp (pkt. 2) udsendes til medlemmerne.



B Y R Å D S M Ø D E

1 5 . Skibby Boligforening, årsregnskab 1986
Skibby Boligforening fremsender regnska
ber for 1986 for foreningen samt for af
deling I, II og III. I henhold til be
stemmelserne i lov om boligbyggeri § 13r 
stk. 3 skal kommunen kritisk gennemgå 
regnskaberne.
Disse er revideret af statsautoriseret 
revisor og godkendt af bestyrelsen og 
af beboerne på en generalforsamling. 
Administrationen anbefaler, at regnska
berne godkendes under forudsætning af, 
at de i revisionsprotokollatet nævnte 
forhold bringes i orden.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



B Y R Å D S M Ø D E

16. Rosenhaven, årsregnskab 1986

Danske Funktionærers Boligselskab frem
sender regnskab for 1985/86 samt budget 
for 1986/87 for Rosenhaven. I henhold 
til bestemmelserne i lov om boligbygge
ri, § 13, stk. 3 skal kommunen kritisk 
gennemgå regnskaberne.
Disse er gennemgået af en statsautorise
ret revisor og godkendt af bestyrelsen 
og af beboerne på en generalforsamling. 
Administrationen anbefaler, at det frem
sendte regnskab godkendes med revisio
nens bemærkninger.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



B Y R Å D S M Ø D E

17. Sølvkær I, årsregnskab 1986

Danske Funktionærers Boligselskab frem
sender regnskab for 1985/86 samt budget 
for 1986/87 for Sølvkær I. I henhold til 
bestemmelserne i lov om boligbyggeri,
§ 13, stk. 3 skal kommunen kritisk gen
nemgå regnskaberne.
Disse er gennemgået af en statsautorise
ret revisor og godkendt af bestyrelsen 
og af beboerne på en generalforsamling. 
Administrationen anbefaler, at det frem
sendte regnskab godkendes med revisio
nens bemærkninger.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrå
det med anbefaling.



B Y R Å D S M Ø D E

18. Sølvkær Ilf årsregnskab 1986

Danske Funktionærers Boligselskab frem
sender regnskab for 1985/86 samt budget 
for 1986/87 for Sølvkær II. I henhold 
til bestemmelserne i lov om boligbygge
ri, § 13, stk. 3 skal kommunen kritisk 
gennemgå regnskaberne.
Disse er gennemgået af en statsautorise
ret revisor og godkendt af bestyrelsen 
og af beboerne på en generalforsamling. 
Administrationen anbefaler, at det frem
sendte regnskab godkendes med revisio
nens bemærkninger.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.
Det forudsættes, at revideret byggeregn
skab fremsendes til kommunen så snart 
det foreligger.



B Y R Å D S M Ø D E

19. Sølvkær I, godkendelse af endelig husle
je
Arbejderbo fremsender for Danske funktio
nærers Boligselskab, afdeling Sølvkær 
I, endeligt driftsregnskab*
Byrådet skal i henhold til bestemmelser
ne i Boligstyrelsens cirkulære af 25. 
oktober 1985, stk. 17.3.3.1 godkende bo
ligudgiften ved en afdelings ibrugtagel
se .
Administrationen anbefaler, at drifts
regnskabet godkendes.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



20.

B Y R Å D S M Ø D E

Nyt telefonanlæg
Byrådet godkendte på møde den 22. april 
1987, at der på rådhuset installeres nyt 
telefonanlæg med ibrugtagning hurtigst 
muligt efter 1/1 1988 på baggrund af per
sonalearbejdsgruppes oplæg og indstil
ling .
Økonomiudvalget den 11/8-87: Sagen frem
sendes til byrådets afgørelse.
To medlemmer (C) bemærker, at de ikke 
ser mulighed for at etablere telefonan
læg i 1988, men vil forsøge at medvirke 
til etablering primo 1989.
To medlemmer (A) fastholder den aftale, 
der den 23/3-87 er indgået med personalet 
på rådhuset.
Et medlem (V) tager foreløbigt forbehold. 
Yderligere økonomiske oplysninger (rente
tab) ved kontant betaling, hvem tilfal
der anlægget, når leasingaftalen er udlø
bet - evt. tilbagekøbsværdi) udsendes 
til medlemmerne før byrådsmødet.
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B Y R Å D S M Ø D E

Forslag til sammenlægning af legater

I forbindelse med en administrativ fo
renkling samt muligheden for at forøge 
nytten af kommunens legatuddeling, skal 
det foreslås, at kommunens nuværende 6 
legater sammenlægges til 1 legat - Skib
by kommunes legat for værdig trængende 
(evt. bistandslegat).
Kommunen råder over 6 legater:

kapital pr. 31/12 86 
konfirmationslegat 10.719,50
legat for værdig trængende 197.816,36 
læge Axel Kristensens legat 27.935,50 
Skibby realskoles skolefond 5.330,99 
Det store gravstedslegat 8.192,00
Peter Petersen og hustru 500,00
Ialt 250.494,35
Legaterne administreres af byrådet med 
undtagelse af læge Axel Kristensens le
gat, der administreres af en legatbesty
relse. Denne bestyrelse skal forespør
ges, om dette legat også ønskes at indgå 
i det nye legat.
Såfremt byrådet godkender sammenlægnin
gen, skal justitsministeriet stadfæste
idipt oprettede fælleslegat. 
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.



22.

B Y R Å D S M Ø D E

Diætregulativ

Økonomiudvalget behandlede på 4 møder 
i 1986 et forslag til diætregulativ for 
byrådsmedlemmer m.v. i Skibby kommune.
På baggrund af økonomiudvalgets principi
elle stillingtagen til en række områder 
forelægges endeligt forslag til diætregu
lativ af 7/8 1986 med tilhørende bilag 
til økonomiudvalgets og byrådets godken
delse .
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.
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23, Anskaffelse af tekstbehandlingsanlæg til 
økonomisk forvaltning

I forbindelse med etablering af det fæl
les løn- og personalekontor i økonomisk 
forvaltning pr. 1. september 1987 ansø
ges hermed om godkendelse til at anskaf
fe tekstbehandlingsudstyr.
Anskaffelsen kan begrundes med hensynet 
til en rationel arbejdstilrettelæggelse 
samt en i forvejen stor udnyttelse af 
tekstbehandlingsanlægget på borgmester- 
kontoret/kulturel forvaltning.
I henhold til indhentede priser vil ud
giften andrage kr. 54.000, hvorfor der 
ved en godkendelse bør meddeles en til
lægsbevilling til konto for kontormaski
ner og inventar - 605 00 009 05 - 605 
00 025 09 med kr. 54.000. Udgiften er 
foreslået finansieret ved en tilsvarende 
besparelse/merindtægter på økonomisk for
valtnings konti for
pension - øvrige indtægter 15.000
EDB . 29.000
gebyr vedr. udpantn.,øvr.indt. 10.000
, 54.000
D$t kan oplyses, at EDB-gruppen i skri
velse til FC-gruppen af 19. maj 1987 har 
prioriteret anskaffelse af tekstbehand
lingsanlæg til løn- og personalekontoret 
som nr. 1 af ønsker om anskaffelse af 
EDB-udstyr i 1987.
Økonomiudvalgets flertal indstillede til 
byrådet på sit møde den 9. juni, at sagen 
skulle udsættes, indtil man kender den 
samlede økonomiske situation i 1987. 
Byrådet godkendte økonomiudvalgets ind

fortsættes....
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Fortsat
stilling efter afstemning, hvor 7 stemte 
for og 6 stemte imod.

På baggrund af ny likviditetsoversigt for 
1987, revideret pr. 31/7 87 genoptages 
denne sag.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87, at sagen fremsendes til byrådet 
med anbefaling af, at der anskaffes 
tekstbehandlingsanlæg.
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Information/annoncering
Økonomiudvalget vedtog i sit møde den 
13. april 1987, at der skulle optages 
nærmere forhandling, med henblik på at 
opnå den billigste annoncering af den 
kommunale information og kommunale annon
cer .
Sagen forelægges påny for økonomiudval
get med intern notits af 5/8-87 fra kom
munaldirektøren.
Økonomiudvalget godkendte i møde den 
11/8-87 kommunaldirektørens notits af 
5/8-87.
Det indstilles, at der gives en tillægs
bevilling på kr. 51.000 til konto 602 
00 322-09, der finansieres af kassebe
holdningen konto 801 00 004-09.
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Ansættelsesprocedure
I fortsættelse af byrådets beslutning 
på møde den 19/11 1985 behandlede økonomi 
udvalget på sit møde den 13. april 1987 
forslag til ændret ansættelsesprocedure. 
Udvalget vedtog i princippet at godkende 
det forelagte forslag og ønskede forsla
get udsendt til de nyvalgte samarbejdsud
valg .
Hovedsamarbejdsudvalgene for det socia
le område, for administrationen, det kul
turelle område og det tekniske område 
samt fællesudvalget har nu behandlet 
forslaget.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.
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26. Vikarregler i kommunens daginstitutioner

I skrivelse af 4. august 1987 fra Pædago
gisk Kartel meddeler kartellet, at man 
accepterer det foreslåede regelsæt 
for vikarområdet afprøvet i perioden 
1/7-31/12 1987.
Reglerne foreslås, som det også fremgår 
af kommunens forhandlingsoplæg, taget 
op til fornyet forhandling på kommunens 
initiativ inden 1. december 1987. 
Forvaltningen indstiller forhandlingsre
sultatet godkendt, dog først med virk
ning fra byrådets godkendelsesdato. 
Økonomiudvalget den 11/8-87: Under hen
visning til svar fra Pædagogisk Kartel 
af 4/8-87 anbefaler økonomiudvalget for
slaget til ændrede vikarregler fra for
handlingsmødet den 9/6-87 (gældende fra 
byrådets godkendelsesdato og prøveperio
de som foreslået).
Bjørn Nielsen og Birgit Bangshof Morten
sen ønsker at fastslå, at man i økonomi
udvalget den 24/6-87 tog afstand fra 
konklussion i referat af møde den 9/6-8 
om, at punkt 8 var afgørende for vedta
gelsen af de ændrede vikarregler.

Intern notits af 12/8 fra socialinspektø
ren med vikarreglerne vedlægges.
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27. Omfordeling af hjemmeplejens administra
tive personalenormering

Dag og ar: Blad nr.
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Onsdag den 19. august Formandens
initialer:

1987
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i byrådssalen.

Hjemmeplejeleder Grethe Marup ansøger 
om omfordeling af hjemmeplejens sekretær 
timer i forbindelse med, at en sekretær 
på 20 t/u har opsagt sin stilling.
Notat fra socialforvaltningen af 27. ju
li 1987 med forslag til fremtidig norme
ring er udsendt til medlemmerne. 
Forslaget medfører ikke yderligere udgif 
ter for kommunen.

Efter aftale med formanden for socialud
valget forelægges sagen direkte for øko
nomiudvalget af tidsmæssige årsager. 
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling og til efterfølgende ef
terretning i socialudvalget.
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28. Forslag til omklassificering af lederen 

af kulturel forvaltnings administration 
fra K 18 (24/28) til K 23 (27/34)

Byrådet fremsendte den 1. oktober 1985 
forslag til Kommunernes Landsforening 
om omklassificering af en række stillin
ger ved den kommunale administration, 
herunder forslag om omklassificering af 
lederen af kulturel forvaltnings admi
nistration fra K 18 (24/28) overassistent 
til K 23 (27/34) fuldmægtig.
Der blev afholdt normeringsforhandlinger 
mellem repræsentanter fra Kommunernes 
Landsforening, HK og Skibby kommune 
den 10. september 1986, hvor man blandt 
andet blev enige om, at såfremt kommunen 
fik mulighed for yderligere normering, 
skulle denne benyttes til en omklassifi
cering af overassistentstillingen i kul
turel forvaltning til fuldmægtig. 
Kommunernes Landsforening meddeler i 
skrivelse af 30. juli 1987, at der efter 
fornyet forhandling mellem HK og Kommu
nernes Landsforening er afsat puljebeløb 
tdl omklassificering af overassistent
shillingen i kulturel forvaltning fra
1. april 1987. På denne baggrund og med 
henvisning til forhandlingsresultatet af 
10. september 1986 indstiller kommunaldi
rektøren, at der med virkning fra 1. ap
ril 1987 godkendes en omklassificering 
af lederen af kulturel forvaltnings admi
nistration fra K 18 (24/28) til K 23 
(27/34), at merudgiften kr. 2.081,97 (9 
mdr. å pt. 231,33) i 1987 afholdes af

fortsætter
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Fortsat
lønkontoenr idet en evt. overskridelse 
regnskabsforklares.
Økonomiudvalget vedtog i møde den 
11/8-87 at fremsende sagen til byrådet 
med anbefaling.
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Valg af medlem til deltagelse i planlæg
ningsarbejde vedrørende "Hammergård-pro- 
jektet"
Skibby kommune har den 25. juni 1987 ret
tet henvendelse til Skov- og Miljøstyrel
sen med forespørgsel, om én eller to re
præsentanter fra Skibby kommune og er
hvervsrådet kunne deltage i kommende 
planlagte forhandlinger mellem Skov- og 
Miljøstyrelsen og Ungbo vedrørende "Ham- 
mergård-projektet".
Skov- og Miljøstyrelsen og Ungbo har te
lefonisk meddelt, at man er positivt ind
forstået med, at der kan deltage to re
præsentanter. Ungbo har foreslået, at 
de to repræsentanter kunne være Gitte 
Schønemann og Kim Rockhill, som på nuvæ
rende tidspunkt er kommunens repræsentan
ter i bestyrelsen vedrørende Ungbo's e
jendom på Hovedgaden 36. De to medlemmer 
er foreslået, fordi der påtænkes etable
ret en lokal selvejende institution i 
"Hammergård-projektet", således som det 
også er tilfældet med ejendommen Hovedga
den 36, og samarbejdet dér har været 
g\>dt.
Erhvervsrådet har på sit møde den 12. 
august ønsket, at deres "plads" skulle 
tilfalde et erhvervsrådsmedlem og har 
udpeget Lone Ph. Nielsen.
Det foreslås, at byrådet udpeger sit med
lem på møde den 19. august.
Skov- og Miljøstyrelsen vil tage initia
tiv til et møde, så snart medlemmerne 
er udpeget, senest i begyndelsen af sep
tember .

/øttAstS

,iA> '1/4/î u^CC'å
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Indstilling om budgetforslag 1988 og bud
getoverslag 1989 til 1991

Økonomiudvalgets flertal indstiller bud
getforslag for 1988 og budgetoverslag 
for regnskabsårene 1989 til 1991 til by
rådets første behandling.
Budgetforslaget for 1988 viser netto ud
gifter drift/anlæg på kr. 100.434.000 
og netto finansiering (skatter, tilskud) 
kr. 100.434.000.
Nettohovedtallene er opgjort således: 

(beløb i 1.000 kr.)

A. DRIFTSVIRKSOMHED
0. Byudvikling m.v. 2.508
1. Forsyningsvirksomhed 613
2. Vejvæsen 3.521
3. Undervisning og kultur 28.297
5. Social- og sundhedsvæsen 45.792
6. Admin. og planlægn. 18,466

Driftsvirksomhed ialt 99.197

B. ANLÆGSVIRKSOMHED
0. Byudvikling m.v. 3.975

, 1. Forsyningsvirksomhed 2.000
 ̂ 2. Vejvæsen 0
3. Undervisning og kultur 0
5. Social- og sundhedsvæsen 125
6. Admin. og planlægning  0

Anlægsvirksomhed ialt 1.850-

C. RENTER
7. Renter 103

Renter ialt 103

D. FINANSFORSKYDNINGER
8. Øvr. finansforskydn. 1.535

Finansforskydninger ialt 1■535
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E. AFDRAG PÅ LÅN
8. Afdrag på lån 1.449

Afdrag på lån ialt 1.449

A+B+C+D+E 100.434

F. FINANSIERING
8. Optagne lån 2.735
8. Generelle tilskud 16.418
8. Udligning af moms 5.602
8. Skatter 86.883-

Finansiering ialt 100.434-

Forslagets indtægter er baseret på en 
indkomstskatteudskrivning på 21,1 pro
cent af et forventet udskrivningsgrund
lag på 370 mili. kr.
Grundskylden er forudsat at udgøre 13,4 
promille af en forventet afgiftspligtig 
grundværdi på ca. 546 miil. kr. 
Budgetforslag for overslagsårene 1989, 
1990 og 1991 er ifølge totalbudget af 
10/8-87 opgjort til henholdsvis kr.
115.231.000, kr. 110.614.000 og kr.
117.054.000.
\Administrationen bemærker, at der ikke 
ved første behandling skal foretages af
stemning om eventuelle ændringsforslag, 
men at budgetforslaget efter debat i by
rådet oversendes til 2. behandling.
Efter den budgetprocedure byrådet har 
vedtaget den 17. december 1986 skal æn
dringsforslag til budgettets 2. behand
ling foreligge den 7. september.
Såfremt byrådet ikke beslutter anden 
frist forudsættes denne dato overholdt,
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således at samarbejdsudvalgene, som har 
planlagt møder efter denne dato, kan få 
lejlighed til at gennemgå forslagene før
2. behandling i byrådet den 23. septem
ber .
Det bemærkes, at ændringsforslag stilles 
til det budgetforslag, der foreligger 
ved byrådets 1. behandling. Bogholderiet 
vil inden 1. september udsende lister 
til byrådsgrupperne, hvor ændringsfor
slag bedes påført.



31.

B Y R Å D S M Ø D E

Anmodning om redegørelse

Mogens Bo Hansen, TSG har anmodet om op
tagelse af følgende punkt på dagsordenen:

"På baggrund af økonomiudvalgets behand
ling af forslag fra Venstre og Konserva
tive om afskedigelser inden for alle per
sonalegrupper skal jeg anmode om, at 
borgmesteren giver en redegørelse for 
omfanget af de påtænkte afskedigelser. 
Ligeledes ønskes det belyst, hvilke kon
sekvenser afskedigelserne vil få for de 
enkelte institutioner/områder. 
Redegørelsen bedes givet på førstkommen
de byrådsmøde."
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Forpagtning af landbrugsareal på matr, 
nr. 7 du Skibby by, Skibby
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2. Salg af ejendommen på Nordmandsvej 7, 
Skibby
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Salg af parcel til Jehovas Vidner
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Fortsat konstituering i socialforvalt
ningen
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5. Meddelelser
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T I L L Æ G  S D A G  S O R D E N

1. Folketingsvalget den 8. september 1987

i_/ciy u y  cn . Blad nr.

4090
Onsdag den 19. august Formandens
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i byrådssalen

I forbindelse med folketingsvalget tirsdag 
den 8. september 1987 skal der tages stil
ling til følgende:
1) Valg af 2 medlemmer til opstillingskred

sens valgbestyrelse.
(Vælges ved forholdstalsvalg)
Da borgmesteren udgør det ene medlem, 
er det A + T, der skal vælge det andet.

2) Valg af 2 stedfortrædere for disse.
3) Udpegelse af valgstyrere på de enkelte 

afstemningssteder.
Der skal udpeges mindst 5, højst 9 
valgstyrere, for hvert afstemningssted. 
Forslag af 19. august vedlægges.

4) Valg af formænd for valgstyrerne på 
hvert afstemningssted.

5) Valg af tilforordnede vælgere på de en
kelte valgsteder.
Forslag af 19. august vedlægges.
Med henvisning til den meget korte pe
riode, der er til valgets afholdelse, 
indstilles det, at der ikke tilbydes 

v repræsentanter fra ikke repræsenterede 
\partier en plads som tilforordnet.

6) Forslag om, at afstemningen afbrydes 
mellem kl. 13 og kl. 15.

7) Forslag om, at 1 repræsentant fra hvert 
af kommunens to plejehjem til sammen 
med 1 repræsentant fra folkeregistret 
til at forestå brevstemmeafgivningen på 
hj emmene.

8) Udpegelse af 2 repræsentanter fra admi
nistrationen til at virke som stemme
modtagere for vælgere, der har fremsat
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